
PREMOŽENJE ŠTAJERSKE DEŽELE OSTANE NAŠE. 
Štajerska dežela je bila lastnica cele vrste zemljišč in 

zavodov na Spodnjem Štajerskem. Kmetijska šola v Št. Ju
riju, vinarska šola v Mariboru, trtnice, kopališča, n. pr. 
Rogaška Slatina, Dobrna itd., vse to je bilo last štajerske 
dežjle. Po sprejetju centralistične ustave so vsa ta posest
va prešla v upravo države, ki si je tudi prilastila lastnin
sko pravico čez to lepo imovino. Vrednost teh posestuv, 
kopališč in zavodov znaša več sto milijonov dinarjev. Že 
samo kopališče Rogaška Slatina predstavlja velikansko 
vrednost. In vse to se je posrečilo poslancem SLS, da so 
pridobili nazaj. V kratkem se bo lastninska pravica za ta 
dragocena posestva, ogromna poslopja, šole in bolnice pre
pisala na Slovenijo (naše samouprave). 

Kar sta Žerjav in Pucelj z glasovanjem za centrali
stično upravo Slovenija zapravila, to so znali poslanci in 
ministri naše stranke s svojim spretnim in dobropreuriš
ljenim nastopom rešiti. 

A Žerjavova »Domovina« kljub temu laže in grdi na
še poslance. Ž. 

Regulacija Drave pod Ptujem. Skozi deset in deset
letja že dela Drava pod Ptujem ogromno škodo. Cele kilo
metre najboljše zemlje ter gozdov so že odnesli dravski 
vasovi na levi strani. Najhujše so prizadete občine: For
min, Osluševei in Gajovci. Že pod rajno Avstrijo so se bo
rili naši poslanci, da bi izposlovali potrebne kredite za re
gulacijo Drave ravno pod Ptujem. Nekaj se je storilo tudi 
že v Avstriji, da se je vsaj površno zavarovalo levo obre
žje pred trganjem in to osobrto, ako je Drava narasla. Od 
prevrata sem so poslanci Jugoslovanskega kluba nepresta
no na delu, da bi se lotila že vendar enkrat država regu
alcije Drave, ker sicer bodo ogrožene poleg zemlje cele 
vasi. Sedaj šele ko je stopila naša SLS v vlado, se je po
srečilo našim poslancem izposlovati večmilijonski kredit, 
s katerim se bodo začela že letošnjo spomlad regulacijska 
dela, ki bodo obranila zgoraj imenovane občine pred uni
čenjem. Za izposlovanje tega prepotrebnega kredita se je 
največ trudil naš poslanec ptujskega okraja g. Vesenjak. 
Danes v sredo se je odpeljal g. veliki župan g. dr. Schau
bach, da si bo ogledal na licu mesta škodo, katero je po
vzročila Drava pod Ptujem in katera regulacijska dela so 
najnujnejša, da se odvrne nevarnost v slučaju spomladan
skega porasta Drave. Izdelali se bodo takoj regulacijski 
načrti in delo se bo oddalo podjetju, ki bo stavilo najbolj 
sprejemljive pogoje ter predloge. Izposlovanje kredita za 
regulacijo Drave pod Ptujem je eden od velikih uspehov 
naše stranke in naših poslancev. 

Prijava vina odpravljena. Na številna vprašanja jav
ljamo, da je narodna skupščina dne 31. marca 1927 na 
predlog poslancev SLS sklenila, da se prijava vina odpra
vi. Vinogradniku torej v jeseni ne bo treba več naznanjati 
financarjem vina. Vse kazni radi neprijave vina, M do 1. 
aprila 1927 niso plačane, se odpustijo. Financarjem bode 
treba javiti samo tedaj, če se vino proda. Kontrolni listki 
pri prodaji vina ostanejo v veljavi. S tem, da so naši po
slanci odpravili prijavo vina, je vinogradnikom mnogo po
magano. Ne odpadejo samo velike sitnosti, ampak finanč
na kontrola odslej tudi ne bo imela v kmetskih kleteh no
benega opravka. Pucelj takega predloga nikdar ni stavil, 
še manj, da bi se za kaj takega zanimal. 

Kazni radi sajenja tobaka, ki še do 31. marca niso bi
le plačane, so na predlog poslancev SLS zbrisane. V na
prej pa se naj ljudje varujejo, da ne bodo zopet kaznovani. 

Taksa na davčne knjižice odpade. Ko so bili demo
krati in samostojneži na vladi, se je sklenilo, da mora 
vsakdo, ki hoče imeti davčno knjižico, plačati še posebno 
pristojbino (takso) 5 Din. Naši poslanci so v proračunski 
razpravi predlagali, da se ta taksa odpravi. In dosegli so. 
Ravnotako v bodoče ne bo treba plačevati takse na davč
ne napovedi. Žerjavu in Pivkotu se seveda zdijo take stva
ri premalenkostne, ker so samostojni demokrati pri »Sla
venski banki« delali s samimi milijoni. 

Prenosnina pri podedovanju po novem finančnem za
konu. V novem finančnem zakonu za leto 192728 je v čl. 
89 izprememba, ki bo velikega pomena za dediče. Izpre
menjen je člen 6 zakona o taksah, ki se sedaj glasi: Za ded 
ščine v prvem kolenu krvnega sorodstva po umrlem, od
kar stopi ta zakon v veljavo, se v celi kraljevini ne bo pla

( čala nobena taksa, ako celotna čista vrednost (po odbitku 
j dolgov in stroškov) ne presega 150.000 Din brez ozira na 
! broj dedičev. 

Ta uspeh naših poslancev bo najbolj ugodno vplival 
j na Slovenijo: Te dni je prispela iz Beograda vesela vest, 

da je delegat za finance v Ljubljani dr. Šavnik prestavljen 
iz Ljubljane v Beograd. Na Šavnikovo mesto pride prizna
ni finančnik g. Rupnik. Zamenjava dr. Šavnika z dr. Rup
nikom je eden največjih uspehov naših poslancev. Prepri
čani smo, da bo imel Rupnik mnogo več srca za z davki 
preobloženo Slovenijo, nego pa dr. Žerjavov prijatelj g. dr. 

Usoehi naših poslancev. 


